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ПРАКТИЧНІ ПИТАННЯ ЕЛЕКТРОННОЇ ВЗАЄМОДІЇ

НА ЗАХИСТІ ЗАКОННИХ ПРАВ ТА ІНТЕРЕСІВ СПІЛЧАН 20-РІЧЧЯ ОРГАНІЗАЦІЇ МОЛОДІ АТОМПРОФСПІЛКИ

(Продовження.
Початок у № 22)

«Атомній енергетиці —
енергію молодих сердець»
— під таким гаслом 2008
року на Хмельницькій АЕС
відбувся традиційний фо-
рум молодих працівників
атомної енергетики та про-
мисловості України «Актив-
на зона — 2008». Цей захід
спочатку мав дещо інший
формат і був, швидше, конкур-
сом профмайстерності (кон-
курси профмайстерності було
виділено в окремий захід).
Згодом його рамки значно
розширилися і під час кон-
курсу вже проводилися кон-
ференції та «круглі столи»,
присвячені оптимізації та під-
вищенню ефективності діяль-
ності молодіжних організацій
Атомпрофспілки, розвивався
також творчий напрям. За-
вершальним етапом форуму
«Активна зона — 2008» став
фестиваль молодіжних музич-
них колективів АЕС України
«Енергетична хвиля». 

У 2009 році Організація
молоді Атомпрофспілки про-
довжувала свою участь у
колдоговірній роботі, захисті
соціальних прав і гарантій
молодих працівників, культур-
но-масових, спортивних за-
ходах, проводила шефську
роботу в дитячих спеціалізо-
ваних дошкільних закладах, з
ветеранами війни та праці, а
також організовувала та бра-
ла активну участь у заходах з
благоустрою своїх міст, у свя-
тах. Головний пріоритет у
діяльності ОМ — це виробни-
ча діяльність і навчання. Ви-
сокого рівня підготовки та
проведення вищезазначених
заходів було досягнуто завдя-
ки тісній співпраці організацій
молоді з відповідними проф-
спілковими організаціями та
керівництвом підприємств.

У 2009 році діяльність    ОМ
здійснювалася відповідно до

«Плану проведення заходів
Організації молоді Атом-
профспілки», затверджено-
го постановою Президії ЦК
профспілки. Фінансування
заходів Організації молоді
здійснювалося за дольовою
участю з коштів ЦК профспіл-
ки, первинних профспілкових
організацій, об’єднаних орга-
нізацій профспілки та коштів
роботодавців.

З 13 по 15 березня 2009
року у м. Київ на базі ТК
«Пролісок» за фінансової
підтримки Регіонального
представництва Фонду ім.
Фрідріха Еберта в Україні
Організація молоді Атом-
профспілки організувала і
провела семінар на те-
му: «Мотивація профспілко-
вого членства» для пред-
ставників Атомпрофспілки
та Білоруської незалежної
профспілки.

Для розкриття інтелекту-
ального та творчого потен-
ціалу молодих працівників
підприємств, організацій і ус-
танов атомної енергетики та
промисловості України Ор-
ганізація молоді Атомпроф-
спілки спільно з організацією

молоді ППО ХАЕС організува-
ли та провели третій конкурс
КВК серед організацій моло-
ді первинних та об’єднаних
організацій профспілки, який
відбувся у м. Нетішин 3 трав-
ня. У ньому взяли участь
дев’ять команд. Переможцем
стала команда КВК організації
молоді ППО РАЕС. 

Для залучення молоді під-
приємств, організацій і уста-
нов атомної енергетики та
промисловості України до ак-
тивних занять фізичною куль-
турою і спортом, налагод-
ження дружніх стосунків та
обміну досвідом щодо органі-
зації фізкультурно-масової та
оздоровчої роботи на міс-
цях Організація молоді Атом-
профспілки організувала та
провела VІІ Спартакіаду ОМ
Атомпрофспілки, що від-
булася у м. Енергодар з
28 по 31 травня. Вирішення
всіх організаційних питань що-
до проведення Спартакіади
у м. Енергодар взяла на се-
бе організація молоді ППО
ЗАЕС.

(Продовження буде)
(Фото з архіву

«Атомника України»)

CCтавка на молодьтавка на молодь

В Україні День молоді відзначатимуть
12 серпня — у Міжнародний день молоді.
Відповідний указ №333/2021 підписав
Президент України з метою підтримки
прагнення української молоді до інтегра-
ції у європейську спільноту, утвердження
цінностей демократії та свободи, а також
ураховуючи ініціативу молодіжних орга-
нізацій та рухів.

Документ набирає чинності з 1 січня
2022 року.

Натомість втратив чинність Указ Пре-
зидента України від 22 червня 1994 року
№323 «Про День молоді», відповідно до
якого це свято відзначалося в нашій країні в
останню неділю червня.

Атомпрофспілка разом з молодими пра-
цівниками, спеціалістами, студентами та уч-
нями училищ і з молодечим запалом здатна
забезпечити реальний захист людини праці,
вирішувати нагальні питання в інтересах
молоді. Вагомий внесок у розвиток і зміц-
нення молодіжного руху Атомпрофспілки
робить її Організація молоді — найчисельні-
ша й ефективна внутрішньоспілкова структу-
ра, яка сьогодні об’єднує до 30% юнаків і дів-
чат від загального профчленства. Енергія
молодих патріотів профспілки спільно з
досвідом і зрілістю старшого покоління — це
надійна запорука продовження нашого май-
бутнього, досягнення власного життєвого
успіху молодими односпілчанами.

Святкуємо День молоді як усі

Початок
З 2006 року на нашому підприємстві впроваджувалася сис-

тема електронного документообігу Megapolis.DocNet. Це була
ще десктопна версія програми, ми використовували її більш ніж
десять років. За цей час технології пішли далеко вперед, особли-
во у бік вебрішень, і ми задумалися, що й нам пора відмовлятися
від десктопної версії системи електронного документообігу
(ЕДО) і впроваджувати веборієнтоване рішення, робота в якому
відбуватиметься через браузер. Зараз наші користувачі працю-
ють у рішеннях у вебі, зокрема в новій версії Megapolis.DocNet,
яку ми впровадили 2016 року. По суті, ми користуємося новою,
модернізованою версією системи, яка працювала на підприєм-
стві з 2006 року.

Масштаби
Для модернізації системи ЕДО ми розгорнули її на власних

серверах і дали можливість усім 18 підприємствам, які є в підпо-
рядкуванні Державного агентства з управління зоною відчуження,
працювати на наших потужностях і водночас мати власну схему
ЕДО. Після реорганізації, яка сталася на початку 2020 року, зали-
шилося дев’ять підприємств і, відповідно, дев’ять схем. Такий під-

хід дав нам колосальну швидкість проходження документів та
обміну ними, як усередині, так і між підприємствами, і, як наслідок,
високу швидкість прийняття управлінських рішень.

Якщо говорити про обсяг документообігу, то тільки на нашому
підприємстві щодня обробляється до 200 документів, при цьому в
системі одночасно працюють у середньому 500 користувачів, і
тільки на нашому підприємстві існує приблизно 40 підрозділів.

Безпека
Усі ми добре пам’ятаємо події 2017 року, коли комп’ютерні

мережі багатьох організацій були заражені вірусом Petya, але й
без цього питання безпеки комп’ютерних систем ЧАЕС — наш
найвищий пріоритет. Після того інциденту на ЧАЕС було прове-
дено дуже багато заходів щодо забезпечення інформаційної та
кібербезпеки. Це особливо важливо зараз, коли інформація стає
більш цінним ресурсом, ніж матеріальні об’єкти. У процесі роботи
станції і виведення її з експлуатації з’являється величезна кількість
документів, інформацію про які необхідно обов’язково зберегти.
Тому наявність сертифікатів безпеки КСЗІ в системі ЕДО, яка
зараз у нас встановлена, було обов’язковою вимогою.

(Закінчення на 2-й стор.)

Як Чорнобильська АЕС позбулася паперових документів
Як відомо, в Дирекції НАЕК «Енергоатом» триває

впровадження корпоративної системи електронного
документообігу (КСЕД). Пілотним серед відокремлених
підрозділів Компанії через значний досвід електростан-
ції у реалізації й розвитку власної системи електронного
документообігу обрано майданчик РАЕС. Новітні мето-
дики організації ефективного документообігу запровад-
жено і запроваджуються в інших організаціях, що пере-
бувають у сфері впливу Атомпрофспілки. Практичні
питання застосування інформаційних технологій у сис-
темі електронної взаємодії у профспілкових організаці-
ях, використання в роботі номенклатури справ, проход-
ження та обробки, оформлення електронної інформації
цікаві й для профспілкових організацій, адже слугують
більш ефективному документообігу.

Уже понад 15 років минуло відтоді, як на ЧАЕС було
вперше впроваджено систему електронного докумен-
тообігу. За цей час накопичився на атомній електростан-
ції значний досвід електронного документообігу. Ним
ділиться у матеріалі фахівець ЧАЕС.

— Ми до Атомпрофспілки
увійшли 2002 року і як пер-
винна профспілка жодного
разу про це не пожалкува-
ли, — розмовляємо з голо-
вою ППО «Сирецький дендро-
парк» Світланою Миколаївною
Михайлик. — Відчуваємо ува-
гу, піклування профспілки,
зокрема ЦК. І не лише на рівні
профспілкової діяльності — на
рівні людських стосунків. Ре-
гулярно нас запрошують на
семінари — підвищуємо квалі-
фікацію, і що для нас дуже
важливо — отримуємо юри-
дичні консультації. Особливо
принагідні вони були в період
карантину у зв’язку з пандемі-
єю, коли змінилася податкова
норма. Тоді на навчаннях, спе-
ціально організованих для ке-
рівників і бухгалтерів парків,
профспілкові юристи розпові-
ли, як правильно обрахунки
зробити.

На сьогодні у складі
Атомпрофспілки 17 при-
родних заповідних парків (в
Україні їх 40). Розташовані
вони в різних областях Ук-
раїни — від Донецької до
Закарпатської. Працюють у
нормативному полі галузе-
вої угоди, укладеної між
Атомпрофспілкою і Мініс-
терством захисту довкіл-
ля та природних ресурсів
України. Зараз ведуться
переговори щодо внесення
змін і доповнень у доку-
мент, зазначає заступник
Голови Атомпрофспілки
Павло Прудніков.

— Парки ставали части-
ною Атомпрофспілки у різний
час. Є вже серед них «ста-
рожили» — з 1999 року, —
розповідає Павло Прудніков.
—    З самого початку 2000-х
увійшов до профспілки Кар-
патський національний при-
родний парк. Голова профко-
му Ігор Васильович Купчак,
який працює у «Карпатсь-
кому» вже 37-й рік. Націо-
нальний природний парк
«Вижницький», дуже довго

очолював первинку Стратій
Віталій Іванович. А ось, на-
приклад, у НПП «Північне По-
ділля» профспілкова організа-
ція була створена й увійшла до
складу Атомпрофспілки лише
2019 року. Й одразу розпоча-
лася конфліктна ситуація і
боротьба — захист профспіл-
ки від директора.

Головою профспілкового
комітету було обрано інже-
нера з охорони природних
екосистем відділу державної
охорони Сергія Тимкевича.
Трудовий колектив вирішив
укласти з адміністрацією ко-
лективний договір. З цією
метою до «Північного Поділля»
для проведення консультацій
було делеговано фахівців —
представників ЦК профспілки. 

Були внесені певні корек-
тиви у попередній колдоговір.
Директор НПП Андрій Кийко
зрештою відмовився підпису-
вати документ і почав утискати
активних членів профспілкової
організації. Профком ППО

«Північного Поділля» звернув-
ся до тодішнього Міністерства
енергетики та захисту дов-
кілля України з вимогою про
розірвання контракту з дирек-
тором у зв’язку з неодноразо-
вим порушенням ним зако-
нодавства про працю, про
колективні договори та угоди,
Закону України «Про профе-
сійні спілки, їх права та гарантії
діяльності».

— Це була така велика
серйозна «заруба», — ко-
ментує Павло Прудніков. —
Насильницька політика ди-
ректора щодо профспілки,
обмеження прав працівників,
каламутні історії з освоєнням
бюджетних коштів. Профспіл-
ка повстала проти нього і,
врешті-решт, за ст. 45 КЗпП
(розірвання трудового дого-
вору на вимогу профспілково-
го органу) його звільнили. За-
раз він намагається судитися,
та безуспішно.

(Закінчення
у наступному номері)

Маленька означає також важлива
Після оглушливих звуків великого міста

перше відчуття, що охоплює тут, — незвич-
ної для містянина тиші. Працівники зайняті
доглядом за рослинами: прополюють,
насаджують, поливають. Це Сирецький
дендрологічний парк, розташований у пів-
нічно-західній частині Києва, в урочищі
Сирець, і він має статус «Парк — пам’ятка
садово-паркового мистецтва загально-
державного значення». А також є членсь-
кою організацією Атомпрофспілки.

Повсякденні клопоти у працівників
парку кардинально відрізняються за
змістом і темпом (час тут наче уповіль-
нюється) і, звичайно, — технологічністю
від робіт на великих енергетичних під-
приємствах, що перебувають у сфері

впливу Атомпрофспілки. Невеличкий ко-
лектив, хоча парк займає площу майже
сім гектарів, але всі без винятку, у тому
числі й директорка Сирецького дендро-
парку Світлана Анатоліївна Глухова, до-
глядають за рослинами. Трудяться як
одна сім’я, добре знають одне одного й
практично усі члени профспілки (основні
працівники — 21 співробітник). У парку
багато проблем через мізерне державне
фінансування, за яке неможливо повно-
цінно відновлювати, удосконалювати та
підтримувати таке господарство в належ-
ному стані. А у працівників — багато пи-
тань, що  потребують фахових профспіл-
кових консультацій. Їм допомагають
юристи Атомпрофспілки.

У мальовничому Кам’янці-Подільському, на Хмельниччині, де розта-

шований НПП «Подільські Товтри», під час організованого

Атомпрофспілкою навчального семінару «Правові аспекти роботи

профкомів у сучасних умовах» для голів первинних профспілкових

організацій національних природних парків України

(Фото з архіву «Атомника України»)
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

ЕНЕРГЕТИЧНА БЕЗПЕКААКТИВІЗУВАТИ СОЦІАЛЬНИЙ ДІАЛОГ

ПОЗИЦІЯ ФЕДЕРАЦІЇ ПРОФСПІЛОК УКРАЇНИ

ПРАКТИЧНІ ПИТАННЯ ЕЛЕКТРОННОЇ ВЗАЄМОДІЇ

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Розвиток системи
Ще на етапі впровадження вебверсії DocNet ми почали

вивчати платформу, на якій вона була розроблена, — UnityBase.
У неї відкритий вихідний код, і це дає нам змогу власними сила-
ми супроводжувати систему. Ми як і раніше тримаємо зв’язок
із розробниками, і вони охоче допомагають нам розвивати
систему.

Якщо в процесі експлуатації ЕДО виникають різні питання,
наші програмісти вже своїми силами розвивають і допрацьову-
ють систему з огляду на потреби підприємства.

На кожному підприємстві відбуваються свої, специфічні біз-
нес-процеси, причому вони не статичні й можуть змінюватися.
Навіть якщо «коробочна» версія системи ЕДО задовольняє ваші
запити сьогодні, не факт, що процеси не зміняться за рік під
впливом зовнішніх чинників (наприклад, змін у законодавстві).
Відкритий вихідний код дає нам можливість своїми силами
допрацьовувати систему й модифікувати процеси будь-коли.

Підготування до впровадження, власний досвід
— Ніколи не треба слухати кінцевого користувача. Правила

на підприємстві встановлює власник або найвище керівництво.
Головне, щоб у топменеджменту було розуміння того, що час
уже настав і необхідно позбуватися паперового документообігу
та переходити на ЕДО. Якщо слухати кінцевого користувача,
впровадження ще довго не відбудеться.

— Хоч би яку систему ви вибрали, перед впровадженням
необхідно оцінити продуктивність вашого обладнання. Воно не

тільки мусить мати необхідну потужність, а й досить місця для
зберігання великих масивів інформації.

— Перед впровадженням ЕДО обов’язково потрібно про-
вести класифікацію всіх документів, що створюються й оброб-
ляються на підприємстві. Треба чітко розуміти структуру доку-
ментообігу, інакше потім доведеться все перебудовувати
заново.

Ефект від впровадження системи ЕДО
Переваги систем ЕДО очевидні: після впровадження ЕДО

паперовий документообіг скоротився колосально, пришвидши-
лося проходження документів і, як наслідок, — прийняття управ-
лінських рішень. Якщо на початку експлуатації системи багато
хто ставився до неї з недовірою й побоюванням, то через рік ми
зіткнулися з такою ситуацією: коли ми навіть на дуже короткий
період зупиняємо систему для проведення технічних робіт, спів-
робітники станції, які використовують ЕДО у своїй роботі, кажуть,
що не хочуть повертатися до паперового документообігу і про-
сять якнайшвидше запустити систему ЕДО, аби вони могли нор-
мально працювати.

Інтеграція систем
У нас на підприємстві є система бухгалтерського обліку, яка

має модуль управління персоналом — стара десктопна версія,
яку ми найближчим часом збираємося міняти на якесь більш
сучасне рішення. Ми вже написали скрипти, які забирають із неї
необхідні дані в доменну структуру. Тепер усі системи підприєм-
ства, яким необхідна та чи інша інформація, мають змогу звідти
її отримати — зокрема дані з персоналу і структури підприєм-
ства безпосередньо використовуються в системі ЕДО.

Мобільна версія
Ми також користуємося мобільним додатком Mega-

polis.DocNet. Його переваги ми особливо оцінили під час каран-
тину через COVID-19. Як і більшість підприємств, ми йшли на
вимушений простій, але повністю закрити ЧАЕС ми не можемо:
підприємство має функціонувати постійно — така його специфі-
ка. Саме в цей період керівники вищої й середньої ланки активно
використовують мобільний додаток.

Строки впровадження
Строк впровадження залежить від оргструктури підприєм-

ства і складності бізнес-процесів. Технічно впровадити систему
ЕДО нескладно. Усе можна налаштувати і, якщо треба, дописа-
ти. На мою думку, найскладніший елемент впровадження —
людський фактор. Кінцевий користувач — єдина серйозна пере-
шкода в цьому процесі. Люди в більшості своїй консервативні й
бояться змін, але за деякий час після впровадження вони вже не
можуть уявити свою роботу без цієї системи.

Підсумки
Більш ніж 80% усього документообігу ЧАЕС уже переведе-

но в електронний формат. Є деякі різновиди документів, які
все ще необхідно зберігати на папері, це питання регулюється
на законодавчому рівні. Ми продовжуємо співпрацю з розроб-
никами, постійно тримаємо контакт, вносимо свої пропозиції
щодо поліпшення системи і, головне, отримуємо зворотний
зв’язок.

Сергій ГОНЧАРОВ,
начальник відділу інформаційних технологій

і обчислювальних систем ДСП «Чорнобильська АЕС»

Як Чорнобильська АЕС позбулася паперових документів

Оскільки ВЯП можна пе-
ревозити тільки залізницею,
саме необхідність реконст-
рукції цієї під’їзної колії стоя-
ла на заваді введення в
експлуатацію ЦСВЯП. За іні-
ціативою «Енергоатома» за-
лізничну колію, передану на
баланс Компанії у лютому
цього року, відновили у ре-
кордно короткий термін. Бу-
дівельні роботи здійснювали
дві бригади залізничників,
одна з них рухалася зі стан-
ції Вільча, друга — зі станції
Янів. 9 липня вони зустрілися
та забили у щойно прокладе-
ну нову колію символічний
«золотий костиль». Фінансу-
вав ці роботи «Енергоатом».

Міністр енергетики Гер-
ман Галущенко назвав від-
криття збудованої 43-кіло-
метрової ділянки залізничної
колії, яка з’єднає ЦСВЯП із
залізничною мережею Украї-
ни, не тільки вкрай важливим
кроком для запуску, а й важ-
ливою складовою геополі-
тичних процесів, особливо
коли йдеться про енергоне-
залежність та енергетичну
безпеку нашої держави.

«Ми готові запустити
Централізоване сховище
відпрацьованого ядерного
палива в експлуатацію напе-
редодні 30-ї річниці Неза-
лежності України, і один із
важливих кроків до цього —
пуск залізниці на ділянці
«Вільча — Янів», — сказав
міністр.

Завдяки запуску ЦСВЯП
Україна зможе припинити
вивезення відпрацьованого
ядерного палива на росій-
ські підприємства для пе-
реробки та тимчасового
зберігання. Відтепер воно

зберігатиметься в Україні,
що дасть змогу нашій дер-
жаві заощаджувати при-
близно 200 млн доларів
щорічно.

Саме цією колією, по-
чинаючи з вересня 2021
року, до ЦСВЯП підуть потя-
ги з відпрацьованим ядер-
ним паливом із трьох укра-
їнських АЕС: Рівненської,
Хмельницької та Южно-Ук-
раїнської. А згодом, услід за
провідними країнами світу,
Україна розвиватиме техно-
логію подальшого викорис-
тання ВЯП. Тому сьогодніш-
ня подія є надважливою і для
майбутніх поколінь.

Із початком експлуата-
ції першого пускового комп-
лексу ЦСВЯП атомники та-
кож докладатимуть зусиль,
щоб відновити інфраструк-
туру, господарську й турис-
тичну діяльність у Чорно-
бильській зоні відчуження,
де розташоване сховище.
Нині Іванківська, Поліська і
Славутська громади, що
межують із Зоною відчу-
ження, отримують від Ком-
панії додаткові кошти на
соціально-економічний роз-
виток.

Довідково: Реконструк-
ція залізничної колії «Віль-
ча — Янів» — це проєкт
національного значення. Її
передали на баланс НАЕК
«Енергоатом» 3 лютого 2021
року Розпорядженням Ка-
бінету Міністрів №91-р з іні-
ціативи самої Компанії, яка
прагнула завершити робо-
ти з відновлення під’їзного
шляху до ЦСВЯП у макси-
мально стислі терміни.

За матеріалами
прес-центру НАЕК

Тестовий потяг до ЦСВЯП успішно
пройшов відновленою колією

29 липня 2021 року відбувся тестовий прогін першо-
го пробного спецпотяга, що віз імітатор контейнера з
відпрацьованим ядерним паливом, реконструйованою
залізничною ділянкою «Вільча — Янів» протяжністю 43
км. Вона з’єднує центральну магістраль Укрзалізниці з
Централізованим сховищем відпрацьованого ядерного
палива (ЦСВЯП).

Прес-служби СБУ та ДБР показово
відзвітували про чергову «перемогу»:
накладено арешт на 45 майнових ком-
плексів профспілок та зупинено «зло-
чинну схему».

Арешти майна, допити, проведення
обшуків та вилучення документів — саме
такими діями держава, в бюджет якої спла-
чуються багатомільйонні податки з діяльно-
сті профспілкових організацій та їх підпри-
ємств, намагається блокувати діяльність
ФПУ. Акцентуємо, саме з профспілкових
організацій, майно яких було створено за
рахунок профспілкових коштів.

А когось цікавило питання ефективно-
сті використання майна державних са-
наторно-курортних закладів та розміру
дотацій на їх утримання з бюджету? Яку
частину прибутків віддають ці заклади дер-

жаві? Бо з профспілковими готелями
та санаторіями все прозоро і зрозуміло:
здійснення діяльності — отримання при-
бутку — сплата обов’язкових податків та
платежів.

Яскравим прикладом неефективності
державного управління витребуваними у
державну власність оздоровницями, тури-
стичними базами та готелями є санато-
рії «Зелений мис», ім. Коцюбинського,
«Сокілець», «Гірський», «Великий луг»
(Приазовкурорт), туристична база «Фо-
рель», «Горіховий гай», готель «Хортиця».
Відсутність передбаченого фінансування
на утримання таких об’єктів призвело до
скорочення робочих місць, припинення
господарської діяльності, відсутності від-
рахувань до бюджету та, як наслідок, руй-
нування об’єктів. Отже, не зрозуміло, з

якою метою, всупереч науково-експерт-
ним висновкам, рішенням національних
та міжнародних судів, позиції Міністерства
юстиції України, держава намагається
націоналізувати профспілкове майно.

Прикриваючись поняттям «державних
інтересів» та «заподіяння збитків державі»,
Державним бюро розслідувань, Офісом
Генерального прокурора та Службою без-
пеки України було порушено низку кри-
мінальних проваджень проти Федерації
профспілок України, ПрАТ «Укрпрофоз-
доровниця» та ПрАТ «Укрпрофтур», у
яких нібито розслідується незаконне
відчуження об’єктів державної форми
власності.

Але щодо такого майна держава в особі
уповноважених на те органів здійснила
реєстрацію права власності за профспіл-

ками та створеними за їх участю акціонер-
ними товариствами, у т. ч. на підставі чин-
них рішень судів, винесених іменем
України, якими було встановлено право-
мірність набуття права власності проф-
спілками.

Користуючись невизначеністю право-
вого режиму майна загальносоюзних
громадських організацій та нормативно-
правовими актами, які не мають зворот-
ної дії у часі, держава займається вільним
трактуванням норм підзаконних актів для
вилучення майна у законних власників.
При цьому Європейський суд з прав
людини вважає, що обмеження права
приватної власності без виплати спра-
ведливої компенсації вартості вилучено-
го майна — це не що інше, як порушення
державою ст. 1 Першого протоколу до
Конвенції.

Департамент корпоративних
прав та майна ФПУ

Рейдерство під прикриттям «державних інтересів»

ДП НАЕК «Енергоатом» всебічно підтримує розроблену
Міністерством енергетики та затверджену Кабінетом Мі-
ністрів Стратегію енергетичної безпеки України. Йдеться
про цільову модель системи енергетичної безпеки як скла-
дової безпеки національної для забезпечення доступу до
надійних, стійких, доступних і сучасних джерел енергії.
Компанія гарантує неухильне виконання закладених у
Документі стратегічних цілей.

Міністр енергетики України Герман Галущенко зауважив: «В
умовах нестабільної ситуації у геополітичній сфері, зважаючи
на обмеженість енергетичних ресурсів та потребу розвиватися
екологічно і з турботою про довкілля, нам потрібно розуміти всі
потенційні ризики, які можуть загрожувати українському енер-
гетичному сектору».

На думку пана Галущенка, Стратегія енергетичної безпеки
гарантуватиме прогнозований розвиток і стійкість енергосис-
теми, а також своєчасну ідентифікацію та ефективне запобі-
гання загрозам.

Документ визначає 29 ключових загроз енергетичній без-
пеці: як зовнішні ризики (кіберзагрози об’єктам критичної

інфраструктури енергетики, агресія з боку Російської Фе-
дерації), так і внутрішні (ризик незавершення інтеграції із систе-
мами електро- та газопостачання ЄС, зношеність основних фон-
дів, відсутність енергетичних резервів).

У Стратегії сформульовано три базові прогнозні сценарії
змін в енергетичній сфері та їх впливу в середньостроковій пер-
спективі на розвиток паливно-енергетичного комплексу:

— збереження поточних тенденцій та стану справ;
— сценарій «недружнього впливу»;
— сценарій «позитивної трансформації».
«Енергоатом» зі свого боку готовий не тільки відповідати на

виклики двох перших сценаріїв, а й системно запобігати кризо-
вим явищам, за умови справедливих та рівних правил для всіх
учасників енергоринку. Стосовно стратегічних цілей із забезпе-
чення енергетичної безпеки, що передбачають доступність дже-
рел енергії та енергоресурсів усіх видів для споживачів,
Компанія неодноразово наголошувала, що, будучи лідером краї-
ни у максимально чистій, стабільній та ефективній генерації,
надає можливість населенню та промисловим підприємствам
отримувати електроенергію за якомога доступнішою ціною.

СКЛАДОВА НАЦІОНАЛЬНОЇ БЕЗПЕКИ

Енергоатом вітає затвердження урядом Стратегії енергетичної безпеки

Нарада проводилася за
дорученням Першого віце-
прем’єр-міністра України—
Міністра економіки України
Олексія Любченка за резуль-
татами його зустрічі з проф-
спілками 20 липня 2021 року.

У нараді взяв участь
Павло Прудніков — заступ-
ник Голови Профспілки пра-
цівників атомної енергетики
та промисловості України.

Представляючи позицію
профспілок, Голова ФПУ
Григорій Осовий зазначив,
що сторони соціального діа-

логу передусім мають ви-
значити, наскільки законо-
проєкт відповідає вимогам
міжнародних, європейських
стандартів безпечної праці,
охорони праці та забезпе-
ченню гідних її умов для пра-
цівників.

— Ми маємо пересвідчи-
тися, що його концептуальні
засади чітко базуються на
директивах ЄС, конвенціях
МОП, і таким чином через ці
інструменти захист праців-
ників насправді підсилюєть-
ся, — сказав він.

Не менш важливим є й
те, щоб законопроєкт не по-
гіршував існуючі умови пра-
ці та рівень її безпеки. То-
му,    з огляду на необхідність
реформування ринку праці
та системи охорони праці,
профспілки завжди обстою-
ватимуть право працівників
на гідні та безпечні умови
праці, проти будь-яких нама-
гань їх погіршити.

Проте, на думку експер-
тів ФПУ, законопроєкт у за-
пропонованій редакції не
відповідає вимогам міжна-
родного законодавства у
сфері охорони праці. Тому
Сторона профспілок вчерго-
ве його не погодила.

У цьому її підтримали
й роботодавці. Вони також
висловили свої зауваження

до законопроєкту, вказав-
ши на норми, що можуть
призвести до значного по-
силення тиску на бізнес, а
також відсутність економіч-
них механізмів заохочення
та підтримки роботодавця
з метою поліпшення умов
праці та модернізації ви-
робництва.

Сторони профспілок і ро-
ботодавців звернули увагу й
на недостатній соціальний
діалог, не було враховано
більшості їхніх зауважень до
законопроєкту. На суттєві
недоліки законопроєкту вка-
зали і фахівці Державної
регуляторної служби.

У підсумку було під-
тримано ініціативу СПО
об’єднань профспілок що-
до необхідності активіза-
ції соціального діалогу і
подальшого узгодження по-
зицій щодо згаданого за-
конопроєкту. До Кабіне-
ту Міністрів України буде
направлено звернення з
пропозицією перенесення
терміну подання цього зако-
нопроєкту у вересні щонай-
менше на півроку.

Умови безпеки праці не повинні погіршуватися!
У столичному Будинку спілок 6 серпня 2021 року

відбулася робоча зустріч з узгодження позицій сторін
соціального діалогу до законопроєкту «Про безпеку та
здоров’я працівників на роботі», розробленого Мін-
економіки.
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ФАХІВЦІ АТОМПРОФСПІЛКИ КОМЕНТУЮТЬ ОХОРОНА НАВКОЛИШНЬОГО СЕРЕДОВИЩА

Відповідно до статті 252
Кодексу законів про працю
України працівникам підпри-
ємств, установ, організацій,
обраним до складу виборних
профспілкових органів, га-
рантуються можливості для
здійснення їхніх повнова-
жень. Зміна умов трудового
договору, оплати праці, при-
тягнення до дисциплінар-
ної відповідальності праців-
ників, які є членами вибор-
них профспілкових органів,
допускаються лише за по-
передньою згодою вибор-
ного профспілкового орга-
ну, членами якого вони є.
Звільнення членів виборно-
го профспілкового органу
підприємства, установи, ор-
ганізації (у тому числі струк-
турних підрозділів), його
керівників, профспілкового
представника (там, де не
обирається виборний орган
професійної спілки), окрім
випадків дотримання за-
гального порядку, допуска-
ється за наявності поперед-
ньої згоди виборного органу,
членами якого вони є, а та-
кож вищого виборного ор-
гану цієї професійної спіл-
ки (об’єднання професійних
спілок). 

Працівники, які обирали-
ся до складу профспілкових
органів підприємства, уста-
нови, організації, протягом
року після закінчення стро-
ку, на який вони обирали-
ся, не можуть бути звільнені
з ініціативи власника або
уповноваженого ним органу
(крім випадків повної ліквіда-
ції підприємства, установи,
організації, виявленої невід-
повідності працівника обій-
маній посаді або виконуваній
роботі у зв’язку зі станом
здоров’я, що перешкоджає
виконанню роботи, або вчи-
нення працівником дій, за
які законом передбачена
можливість звільнення з ро-
боти чи служби). Це не сто-
сується працівників, які до-
строково припинили свої
повноваження у цих органах
через неналежне виконання
обов’язків або за власним
бажанням, за винятком ви-
падків, пов’язаних зі станом
здоров’я. 

Працівникам, звільненим
у зв’язку з обранням їх до
складу виборних профспіл-
кових органів, після закінчен-
ня строку їх повноважень
надається попередня робота

(посада) або за згодою пра-
цівника інша рівнозначна ро-
бота (посада). Членам ви-
борних профспілкових орга-
нів, не звільненим від своїх
виробничих чи службових
обов’язків, надається на умо-
вах, передбачених колектив-
ним договором, вільний від
роботи час зі збереженням
середньої заробітної плати
для участі в консультаціях і
переговорах, виконання ін-
ших громадських обов’язків в
інтересах трудового колек-
тиву, а також для участі в
роботі виборних профспілко-
вих органів, але не менш як
дві години на тиждень. На
час профспілкового навчан-
ня працівникам, обраним до
складу профспілкових орга-
нів підприємства, установи,
організації, надається додат-
кова відпустка тривалістю до
6 календарних днів зі збере-
женням середньої заробіт-
ної плати за рахунок власни-
ка або уповноваженого ним
органу. 

За працівниками, обра-
ними до складу виборних
органів профспілкової орга-
нізації, що діє на підприєм-
стві, в установі, організації,
зберігаються соціальні пільги
та заохочення, встановлені
для інших працівників за міс-
цем роботи відповідно до
законодавства. За рахунок
коштів підприємства цим
працівникам можуть бути на-
дані додаткові пільги, якщо
це передбачено колективним
договором. 

До відома. Первинні
профспілкові організації на
підприємствах, в установах,
організаціях та їх структурних
підрозділах представляють
інтереси членів профспілки
та захищають їхні трудові,
соціально-економічні права
та інтереси. Первинки здійс-
нюють свої повноваження
через створені відповідно до
статуту (положення) виборні
органи, а в організаціях, де
виборні органи не створю-
ються, — через профспілко-
вого представника, уповно-
важеного згідно зі статутом
на представництво інтересів
членів професійної спілки,
який діє у межах прав, нада-
них Законом України «Про
професійні спілки, їх права та
гарантії діяльності» і статутом
профспілки. 

Олександра КРАВЧУК,
юрист Атомпрофспілки

Відстежує процес відділ
експлуатації енергокомплексу
з екологічної безпеки. Вироб-
ничий аналітичний контроль
покладено на еколого-хімічну
лабораторію, яка складається
з трьох груп. Тож і свою роботу
виконує за трьома напряма-
ми: контроль стану поверхне-
вих, зворотних та підземних
вод; контроль викидів щодо
забруднення атмосферного
повітря з організованих ста-
ціонарних джерел; контроль
стану ґрунтів та донних відкла-
день.

Лаборанти хімічного ана-
лізу під керівництвом інжене-
рів груп проводять відбір проб
згідно з графіком, з наступним
виміром контрольованих по-
казників.

Звичайно, усі дані переві-
ряються на відповідність чин-
ним нормам. Єдність вимі-
рювань підтверджується раз
на рік Харківським інститу-
том екологічних проблем. Він

надає для контролю шиф-
ровані проби, відібрані в зо-
нах експлуатації енергопід-
приємств. 

— ЗАЕС — серед лідерів,
тих, хто робить найбільш точні
аналізи, — зазначає началь-
ник СОНС Ігор Квашнін. — І
при цьому за всі роки роботи
атомної електростанції не бу-
ло зафіксовано жодного факту
викидів або скидів, які б пере-
вищували гранично допустимі
концентрації. Та й взагалі, пе-
ревищень на ЗАЕС немає і бу-
ти не може. Бо вже за багато
років наше підприємство і всі
його підрозділи навчилися
працювати так, щоб виконува-
ти усі необхідні вимоги і не
виходити за рамки відведе-
них норм, лімітів та виданих
дозволів.

Екологи за покликанням
Екологія на підприємстві

— це, насамперед, колосаль-
на аналітична робота. І за нею
стоять фахівці своєї справи. Хі-

мія, зазначають вони, — це
аналітика. Зробити аналіз за-
мало — потрібно ще правиль-
но розрахувати результат. Ла-
борант повинен не тільки
добре розбиратися в методиці
аналізу та хімічних реактивах,
а й знати хімічні та математич-
ні формули, а також уміти пра-
цювати з різною технікою, яка
поступово оновлюється. 

Навчання тут — безперер-
вний, взаємний і доволі при-
ємний процес. 

Екологічна культура
«З часом увесь технологіч-

ний процес на ЗАЕС перебу-
довується, — діляться спосте-
реженнями лаборанти. — І ми
вважаємо, що це відбувається
і завдяки нашій лабораторії».

Однак ЗАЕС не тільки по-
переджає забруднення нав-
колишнього середовища, а

й відкрито повідомляє про
екологічну інформацію щодо
діяльності станції. Вона заці-
кавлена у підвищенні екологіч-
ної культури всього персоналу.
Щоб кожен розумів власний
щоденний вплив на екологію –
і на роботі, і в побуті.

За словами Ігоря Кваш-
ніна, Навчально-тренувальний
центр спільно з СОНС ство-
рює курс з екологічної безпе-
ки. Його будуть проходити всі
співробітники ЗАЕС. Уже є й
інструктор. Адже це важливо.

А ще на всіх майданчиках
НАЕК діє інвестиційна програ-
ма 2020–2023 рр. з пере-
оснащення еколого-хімічних
лабораторій сучасними при-
ладами, які ще точніше, швид-
ше та якісніше проводитимуть
хімічні аналізи.

Ірина ГОРТЕНКО

ПЕРСПЕКТИВА АТОМА У ЗБЕРЕЖЕННІ КЛІМАТУ

НЕБУДЕННІ ЗАХОПЛЕННЯ АТОМНИКІВ

Працівник служби експлуатації ЦТАВ
Запорізької АЕС, палкий прихильник велос-
порту Олексій Кузьменко здолав 1000 кіло-
метрів за 65 год. 17 хв. Це його перша така
дистанція, але для відчайдушного рандоне-
ра вона — не межа.

Олексій Кузьменко нерозлучний з велоси-
педом з 2003 року. Саме тоді вдалося придбати
справжній гірський, на якому можна було їзди-
ти на значні відстані. За ці роки вклав чимало
зусиль у популяризацію та розвиток велоси-
педного руху в Енергодарі, з однодумцями
заснував громадську організацію «ЕнВело», що
ініціювала низку велоперегонів.

Особисто пробував себе в різних напрямах
велоспорту. З 2017-го захопився бреветами —
спеціалізованими шосейними заїздами на
довгу дистанцію з визначеним лімітом часу.
Велосипедистів, що їздять бревети, називають
рандонерами. Долати такі відстані можна як
гуртом, так і самотужки, бо це індивідуальний
залік. Той, хто впродовж сезону проїхав серію
бреветів — на 200, 300, 400 і 600 км, здобуває
звання суперрандонера. Олексій Кузьменко
отримав його вперше 2019-го. І підтвердив
цього року.

У травні ми повідомляли про його участь у
заїзді Flиche «Центр країни», коли він у складі
запорізької команди проїхав 395 км за добу.
Після того були ще 400 і 600. І ось зараз 1000
км! Цей бревет не входить у серію, є відособле-
ним.

Кажучи про свою першу тисячу, Олексій
зазначає: дуже важливо було підготуватися до
такої виснажливої подорожі психологічно. Адже
розумів, наскільки буде складно. Проте — виру-
шив. А повернувшись, усвідомив: тепер реаль-
но проїхати 1200.

Він виїхав 24 липня о 4.17. Фінішував 26
липня — о 20.40. Маршрут вибудовувався за
трьома напрямками: Енергодар–Запоріж-
жя–Маріуполь; звідти на Запоріжжя–Василів-
ку–Бердянськ; і знову Василівка–Меліто-
поль–Василівка–Енергодар.

Між початком та фінальною контрольною
точкою — довжелезна відстань. Як від нас, ска-
жімо, до Львова. Здолати таку на велосипеді
менш ніж за три доби, з невеличкими пере-
починками на перекуси, з трьома перервами
на нетривалий сон (по 45-60 хвилин) — доволі
важко. Якщо ж додати суцільне пекло, що стоя-
ло у ті дні, то взагалі такий заїзд можна вважати
ще тим випробуванням на витривалість. Але
зміг. Проїхав. Хоча певними моментами були
думки зійти. Не зійшов. І це насправді перемо-
га. А ще приклад, який уже надихнув інших.

Із найбільш жорстких моментів: перша ніч,
вона застала Олексія на шляху від Маріуполя
до Запоріжжя. Траса йому була знайома, по ній
їхав попередні 600 км. Але ніяк не очікував, що у
липні, коли вдень температура сягає вище 40,
можуть бути такі холодні ночі. Він цілу добу вже
був на колесах і збирався боротися лише з
бажанням спати. Але до цього додався підступ-
ний холод, від якого не було спасу, бо теплих
речей не взяв. Щоб не змерзнути вкрай, грітися
вирішив на асфальті.

— Уночі їхати було просто чудово, і все було
добре до 3.45, коли мене почало стрімко схиля-
ти до сну. Це я вже проходив і що робити знав.
Але тут злий жарт зіграла зі мною нічна прохо-
лода, якої чекав увесь день. Температура впала
до 10-12 градусів! І, звичайно, до такого гото-
вим не був. Холодно було так, що навіть додав-
ши швидкості на педалях, зігрітися не міг. Спати
ж хотілося не менш. Відключало на ходу, тому

їхати вже було небезпечно. Пішов дорогою — і
тут мене осіняє: асфальт за день нагрівся!
Спробував рукою — теплий. Сів — гріюся.
Потім ліг — погрів спину. Посидів ще й поїхав
далі, піддавши швидкості до 35 км. О 5.10 сонце
з’явилося на горизонті…

Такою екстремальною стала для Олексія
перша ніч у його марафоні. Відновити сили
була нагода в Запоріжжі. Заскочив до родичів
та трохи перепочив, виділивши годину на сон.
Наступний буде просто неба — на лаві біля ма-
газину в селі Дмитрівці дорогою на Бердянськ,
і ще один — на якійсь зупинці в іншому селі, на
трасі… Правда, там холоднечі не було, та й мав
уже теплу кофту. 

Останній день бревету був неймовірно спе-
котним. Але труднощі тим не обмежилися.

— Василівка, кільце, повертаю на Дніпро-
рудне. І тут — шок. Геть відсутня дорога! Там
кладуть нову, і поки я їздив, просто зрізали
великий шматок. Щойно здолав цю ділянку, як
на виїзді зі Скельок проколов переднє колесо…
Такі пригоди були на шляху додому. І ось
довгоочікуваний Енергодар! Добрався на фініш
на сквері, відбив фінішне КП.

Підсумок: перейшов для себе нову грань,
1000 км можна їздити, якщо правильно підій-
ти. Ще зрозумів: 1200 км проїхати точно
зможу. 

Саме впевненість, що 1200 км реально здо-
лати, Олексій Кузьменко називає головним
враженням цього бревету. До речі, відведений
на таку відстань ліміт часу — 75 годин. Тож упо-
рався значно швидше. Максимальна його
швидкість була близько 50 км, на гірках між
Запоріжжям і Василівкою.

У деталях про цей заїзд Олексій Кузьменко
розповів на своїй сторінці у фейсбуці. А з нами

поділився, що залишок літньої відпустки планує
присвятити велопоходу узбережжям Азовсь-
кого моря. 

Ще одна його мета — бреветна олімпіада у
Франції «Париж — Брест — Париж» на відстань
1200 км, яка має відбутися 2023-го. Щоб стати
її учасником, треба того ж року знову проїхати
200, 300, 400 і 600 км.

До речі, в Енергодарі є велосипедисти, які
майже виконали серію бреветів. Це Вадим
Ігнатов і Денис Почтарьов, теж працівники
ЗАЕС. А загалом прихильників таких заїздів
стає дедалі більше. Олексій Кузьменко бажає
всім не боятися пробувати свої сили на різних
дистанціях. Усе вийде!

Ірина РОМАНОВА

FOTA4Climate, організація із захис-
ту навколишнього середовища (Поль-
ща), звернулася з відкритим листом
щодо запланованого виведення з екс-
плуатації працюючих атомних елект-
ростанцій у Німеччині. 

«Шановна Грета Тунберг, шановні пані
та панове, шановні друзі та товариші у
справі кліматичного порятунку!

Як громадяни сусідньої країни, пред-
ставники різних соціальних кіл та органі-
зацій, включно з багатьма представни-
ками науки та культури, і, що не менш
важливо, як громадяни Європейського
Союзу, які усвідомлюють безпрецеден-
тну загрозу біосфері внаслідок глобаль-
них кліматичних змін, ми просимо вас
переглянути рішення федерального
уряду у 2011 році про зупинку високое-
фективних атомних електростанцій, що
працюють у Федеративній Республіці
Німеччина, найпізніше до 2022 року.
Висновки Міжурядової групи експертів з
питань змін клімату (МГЕЗК) щодо мож-
ливих наслідків глобального потепління
до 1,5° C порівняно з доіндустріальними
часами, а також можливих сценаріїв
запо-бігання такому розвитку подій свід-
чать про те, що коли глобальне потеплін-
ня збільшиться за нинішніх темпів,
досягне і перевищить позначку 1,5° C між
2030 і 2052 роками. 

Як звіт МГЕЗК, так і десятки інших зві-
тів та досліджень, проведених ученими
усього світу, описують катастрофічні на-
слідки глобального потепління для нашої

біосфери. Звіт МГЕЗК також показує, що
майбутні загрози клімату залежатимуть
від темпів, максимального значення та
тривалості потепління. Тому в ньому наго-
лошується на необхідності зупинити під-
вищення температури нижче згаданого
порогу 1,5° C, що, у свою чергу, могло б
значно зменшити тиск потепління на
наземні та водні екосистеми, які визнача-
ють життя мільярдів людей та виживання
тисяч інших видів. 

У типових сценаріях звіту МГЕЗК про
захист клімату, в яких поріг 1,5° C не пере-
вищений або лише трохи перевище-
ний, глобальні антропогенні викиди СО2

повинні зменшитися приблизно на 45%
до 2030 року порівняно з 2010 роком. Ці
сценарії вимагають швидких та далеко-
сяжних змін майже у всіх сферах наших
стосунків з природою — у сільському гос-
подарстві, охороні природи та віднов-
ленні природи, але насамперед в енерге-
тичній галузі. У більшості сценаріїв, що
вимагають денного порогу 1,5° C, перед-
бачається, що частка ядерної енергії у
виробництві електроенергії з роками
повинна буде збільшуватися. Ми усвідом-
люємо триваючу дискусію про роль ядер-
ної енергії у моделі сталої енергетики,
але водночас вважаємо, що необхідна ко-
рекція поточного використання ядерної
енергії на основі повних наукових даних. 

Передчасна відмова від ядерної
енергії з низькими викидами — заздале-
гідь, тобто до повної відмови від спалення
кам’яного та бурого вугілля — в коротко-

строковій перспективі призведе до тех-
нічних і  технологічних проблем, які дуже
важко подолати. До того ж використову-
ється велика кількість іншого викопного
палива,  найбільше — природний газ. Це,
у свою чергу, запобігає очікуваним ре-
зультатам енергетичного переходу –
ефективна та швидка декарбонізація. 

Тому ми переконані, що важлива нова
перевірка рішення про зупинку атомних
електростанцій у Німеччині. Затримка
зупинки атомних електростанцій може,
мабуть, надати допомогу — доти, доки
неможливо повністю відмовитися від спа-
лення викопного палива і доки ефективні
технології зберігання енергії з відновлю-
ваних джерел ще не досягнуті. Це, з одно-
го боку, дозволило б пришвидшити про-
цеси декарбонізації, а з іншого — дати
приклад та знак впевненості іншим краї-
нам, яким найближчим часом доведеться
визначитися зі своїми енергетичними
системами та своєю роллю в боротьбі зі
зміною клімату та деградацією біосфери.
Тож багато що залежить від ваших сьо-
годнішніх рішень. Німеччина — провідна
країна у світовій політиці та світовій еконо-
міці, це країна, яка вже давно визначає
напрям боротьби з глобальним потеплін-
ням. Ось чому ми звертаємося до вас,
наших сусідів, з великою впевненістю у
цьому відкритому листі. 

Поїдьте з нами на атомну електро-
станцію Гронде!»

З найкращими побажаннями
FOTA4Climate

ЗАЕС як приклад екологічно чистого підприємства
Свій вплив на довкілля Запорізька АЕС відстежує

неухильно. Служба охорони навколишнього середовища
(СОНС) займається моніторингом усіх викидів і скидів, що
утворюються в процесі експлуатації енергокомплексу, а
також отриманням необхідних ліцензій та дозволів у сфері
захисту навколишнього середовища і природоохоронного
українського законодавства, відповідно, — і контролем за
їх виконанням всіма підрозділами.

Екоорганізація просить Німеччину не закривати «атомки»

Виборні профпрацівники:
права та можливості
здійснення повноважень

1000 км на велосипеді — менш ніж за три доби
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

АТОМНИЙ СПОРТ

Міжнародний турнір цьогоріч зібрав майже
250 плавців різного віку та рівня підготовки з
різних куточків України, а також з Італії та США.
Наймолодші учасники запливу змагались у
категорії «2010 рік народження і молодші», а
найдосвідченішій плавчині — 79 років.

Команда Хмельницької АЕС об’єднала
представників навчально-тренувального цен-
тру, енергоремонтного підрозділу, електрич-
ного та хімічного цехів, а також служби аналізу
безпеки. За словами інструктора з фізкульту-
ри НТЦ Степана Пенчука, головною метою
учасників було подолати дистанцію у 1650 м —
1 милю, й усі хмельницькі атомники з цим зав-
данням впоралися на відмінно. На другу схо-
динку п’єдесталу у своїх категоріях підняли-
ся Андрій Дорошук (ЕЦ), Вікторія Васільєва
(НТЦ), Степан Пенчук (НТЦ), Олександр Кар-
жау (ХЦ). Високі результати продемонструва-
ли Василь Городецький (САБ), Валерій Образ-
цов (НТЦ), Олена Кучма, здобувши бронзові
нагороди турніру. А загалом, усі учасники,
здолавши дистанцію, отримали пам’ятні ме-
далі фінішерів.

Учасники Хмельницької АЕС відзначили
високий рівень організації турніру: проведення
змагань і розміщення учасників турніру на тери-
торії реабілітаційно-оздоровчої бази Рівненсь-
кої АЕС «Біле озеро», а також можливість трену-
ватися. Та найбільше позитивних вражень
викликали миттєвості спілкування з однодум-
цями та обмін досвідом.

«Золоту милю» подолали плавці
Хмельницької АЕС на турнірі «Біле озеро»

Здоровий спосіб життя та активний відпочинок — запорука продуктивної праці для
значної частини нетішинських атомників. Минулих вихідних десятеро з них долучилися до
однодумців та взяли участь у VIII Міжнародному турнірі з плавання на відкритій воді «Біле
озеро», організаторами якого є Рівненська АЕС та первинна профспілкова організація
НАЕК «Енергоатом».

У МІСТАХ-СУПУТНИКАХ АЕС

Енергодарські спорт-
смени — вихованці спор-
тивно-оздоровчого комп-
лексу (СОК) Запорізької
АЕС — стали призерами
Чемпіонату України з пау-
ерліфтингу серед спорт-
сменів з ураженням опор-
но-рухового апарату, який
пройшов у м. Дніпро.

Місто-супутник Запо-
різької АЕС представляли 4
видатні спортсмени. За ре-
зультатами змагань Раїса
Топоркова виборола золото
чемпіонату, Аліна Кумейко і
Наталя Єжова завоювали
срібло, а Андрій Бєлiков —
бронзу.

Беззмінний наставник
спортсменів — тренер ви-
щої категорії СОК ВП ЗАЕС,

Заслужений тренер Украї-
ни з пауерліфтингу Сергій
Кумейко.

Енергодарські спортсмени знову на висоті!

Юні сумоїстки спортивно-оздоровчо-
го комплексу Запорізької АЕС стали при-
зерами Чемпіонату Європи з сумо серед
юніорів, який відбувся в м. Седльце
(Польща). У складі збірної України висту-
пали 18 спортсменів із Запорізької
області. Місто-супутник Запорізької АЕС
представили три юних сумоїстки.

За результатами змагань чемпіонкою
Європи у боротьбі сумо в категорії до 16
років у вазі 50 кг стала Аделіна Бердеу. Срібну
медаль виборола Анна Фомицька у категорії
до 18 років в абсолютній ваговій категорії. У
категорії до 18 років у вазі 60 кг бронзову
медаль здобула Дарина Медвецька.

Готували спортсменок Віктор Вардугін та
тренер спортивно-оздоровчого комплексу
Запорізької АЕС Станіслав Тілінін.

Сумоїстки спорткомплексу ЗАЕС — призери Чемпіонату Європи

Урочисте відкриття відбулося в ході робочого візиту на Хмельницьку АЕС т. в. о. пре-
зидента ДП НАЕК «Енергоатом» Петра Котіна. Тренувальне футбольне поле зі штучним
покриттям відкрито на території відділу соціальних об’єктів Хмельницької АЕС. 

Фінансування на реконструкцію майданчика здійснювалося профкомом та адмініс-
трацією Компанії. 

Відкриття нового спортивного майданчика стало справжнім святом для нетішинців і гостей
міста.

Місто атомників Нетішин уже дало чимало футбольних імен, знаних не лише в Україні, а
й далеко за її межами, серед яких: Віталій Косовський, Валерій Федорчук, Олексій Хохльов.
Вони є успішним прикладом для юних вихованців місцевої Комплексної дитячо-юнацької
спортивної школи.

У Нетішині новий спортивний майданчик

ОЗДОРОВЧИЙ СЕЗОН-2021

4 серпня пришкільний
табір «Усмішка» урочисто
попрощався зі своїми вихо-
ванцями. 28 днів відпочинку
пролетіли швидко.  За цей
час 140 дітей встигли двічі
відвідати Запоріжжя, 4 тан-
цювальні майстерні різних
напрямів, 3 театральні вис-
тави, побувати в Меліто-
полі та у Василівському
зоопарку. Під час екскурсій-
ної подорожі Енергодаром
більше дізнатися про рідне
місто. Плавати в басейні й
щодня ділилися сотнями
усмішок.

Загалом за літо-2021 у
пришкільному таборі оздоро-
вилися 300 дітей працівників
Запорізької АЕС. На урочисто-
му заході подякували адмі-
ністрації та профспілковому

комітету ЗАЕС за ініціативу
відкриття в карантинних умо-
вах «Усмішки». А також управ-
лінню освіти, адміністрації

ЕНВК «ЗНЗ-ДНЗ» №6 та твор-
чому й натхненому колективу
педагогів.

Ірина ГОРТЕНКО

«Усмішка» чекатиме на дітей уже наступного року

Період літніх канікул для молоді не ли-
ше час для відпочинку, а й можливість тро-
хи заробити. Відповідно до норм чинного
законодавства десять неповнолітніх осіб,
які виявили бажання, працевлаштовані
озеленювачами до цеху господарського
обслуговування (ЦГО) Рівненської АЕС.

Вараська міська рада звернулася із кло-
потанням до Рівненської АЕС про тимчасове
працевлаштування дітей, сім’ї яких перебува-
ють у складних життєвих обставинах. 6 юнаків
та 4 дівчини були працевлаштовані за строко-
вим договором на термін з 1 до 30 липня по-
точного року на неповний робочий день (0,5
ставки) озеленювачами першого розряду.
Після проходження медичного огляду та інст-
руктажів з охорони праці, пожежної безпеки
та фізичного захисту молодь приступила до
виконання професійних обов’язків під нагля-
дом досвідчених працівників електростанції.

За словами майстра бригади з благо-
устрою території ЦГО РАЕС Олександра
Похили, діти віком до 16 років працюють 2 год.
24 хв, а старші — 3 год. 36 хв. «Юнаки спільно
з працівниками цеху згрібають скошену траву,
видаляють поросль у парку та газонах, здійс-
нюють полив квітників та газонів, прибирають
приміщення чи працюють у бюро друкованої
продукції. Намагаємося забезпечити молодь
легкою роботою з дотриманням усіх правил
безпеки. За ці дні молоді люди продемон-
стрували себе як організовані та дисципліно-
вані працівники, уважно слухали усі вказівки
щодо порядку виконання робіт і виконували їх
старанно й відповідально», — прокоментував
Олександр Похила.

Як зазначив учень Вараського ліцею №4
Давид Ющук, він сам проявив ініціативу
попрацювати озеленювачем під час літніх ка-
нікул, а батьки підтримали цю ідею: «Я задо-

волений тим, що маю можливість допомогти
своїй сім’ї, набути досвіду саме фізичної
праці, і це для мене додатковий стимул краще
навчатися, щоб здобути хорошу професію».
Одноліток Давида учень Вараського ліцею
№3 Артем Босик радий можливості підзаро-
бити влітку, адже мріє піти на курси водіння на
категорію «А» і в майбутньому придбати собі
мопед.

«Для молоді можливість офіційно по-
працювати на великому підприємстві — це
досвід у набутті нових навичок та вмінь,
можливість спілкування з досвідченими
фахівцями, а також ще й чудова нагода
проявити себе, адже багато хто з них планує
надалі пов’язати своє професійне майбутнє
із Рівненською АЕС», — підсумував Олек-
сандр Похила.

Віта НИШКАЛЮК
Фото автора

РАЕС сприяє молоді в реалізації себе під час канікул


